
 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 
 

 

 

Sammanträde torsdag den 26 september 2024 

Konferenscentret på Storforsplan 36 i Farsta centrum, klockan 19.15-20.25 med ajournering 

i § 23. 

 

Ledamöter 
Olof Peterson (M), tjänstgörande ordförande  

Joseph Zamani (S), 2:e vice ordförande 

Anki Johansson (S) 

Moa Sahlin (S) 

Niklas Aurgrunn (V) 

Lisa Carlbom (MP) 

Susanne Larsson (M)   

Leif Söderström (SD)  

Rikard Werge (L) 

Christer Eriksson (C) 

  

Ersättare 

Per Sohrabi (S) 

Kenneth Hedman (M) 

Camilla Bergman (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Johanna Mathiasson för Laura Roselli, ordförande, båda (V) 

Frida Bengtsson för Kjell Backman, båda (S) 

Caroline Annink Örtholm för Torbjörn Ebérus, båda (M) 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-27: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal), Saime Civas, TCO (Vision), Charlotta 

Fristedt, Saco (Sveriges Lärare). 

 

Tjänstepersoner 

§§ 1-28: Stadsdelsdirektör Gunilla Ekstrand, avdelningschef Therése Grahn, 

nämndsekreterare Pia Sundqvist.  

§§ 1-27: Avdelningschefer Ingalill Gustavsson, Fredrik Karlsson, Johanna Löfvenius, 

stabschef Ida Malmborg. 

 

 

Utses att justera Olof Peterson (M) och Joseph Zamani (S) 

 

Dag för justering 26 september 2024 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Tjänstgörande 1:e vice ordförande  2:e vice ordförande 

 

Antal paragrafer: 28 varav paragraf nummer 28 under sluten del av sammanträdet. 

Antal sidor: 45 varav sida nummer 45 under sluten del av sammanträdet. 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 2 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

Innehåll 
 

§ 1 Godkännande av föredragningslistan ............................................................................. 4 

BESLUTSÄRENDEN ......................................................................................................... 5 

§ 2 Anlägg en plaskdamm i lekplatsen Skallet i Norra Sköndal .......................................... 5 

§ 3 Tillgängligheten till våra förskolegårdar ........................................................................ 6 

§ 4 Stöd till barn med NPF-diagnoser .................................................................................. 8 

§ 5 Stärkt skydd och stöd för socialtjänstens medarbetare .................................................. 9 

§ 6 Servicebostad i Farsta för personer med funktionsnedsättning enligt socialtjänstlagen10 

§ 7 Ny parkleksbyggnad och återöppnande av parklek i Fagerlidsparken ......................... 11 

§ 8 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Farsta föreningsråd om nationaldags- och 

midsommarfirande under åren 2025–2027 ........................................................................ 13 

§ 9 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Konsthall C om Konst i förskolan under åren 

2025–2027 ......................................................................................................................... 14 

§ 10 Förskoleundersökningen 2024 – brukarundersökning inom Farstas kommunala 

förskolor ............................................................................................................................. 15 

§ 11 Brukarundersökning 2024 inom äldreomsorgens dagverksamhet ............................. 17 

§ 12 Revidering av stadsdelsnämndens riktlinjer för direktupphandling ........................... 18 

§ 13 Utseende av ombud att föra nämndens talan ............................................................. 19 

§ 14 Tertialrapport 2 år 2024 ............................................................................................. 20 

REMISSER OCH YTTRANDEN ..................................................................................... 23 

§ 15 Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden om ensamkommande barn och unga

 ........................................................................................................................................... 23 

§ 16 Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna ........................................ 24 

§ 17 Stockholms stads program för stöd till anhöriga ....................................................... 26 

§ 18 Motion M om bättre förutsättningar för elsparkcyklar .............................................. 28 

§ 19 Motion M om att inrätta en central oberoende instans för äldre och anhöriga att kunna 

lämna individuella synpunkter och klagomål inom ........................................................... 30 

äldreomsorgen .................................................................................................................... 30 

§ 20 Motion M om modellen Backa barnet ....................................................................... 32 

§ 21 Motion L om att utveckla de skolsociala teamen ....................................................... 34 

§ 22 Motion L om att Stockholm ska gå före med införandet av metoden TFCO ............. 35 

§ 23 Detaljplan för del av fastigheterna Farsta 2:1 m.fl., område vid Filipstadsbacken i 

stadsdelarna Larsboda och Farsta strand ............................................................................ 37 

ANMÄLNINGSÄRENDEN .............................................................................................. 40 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 3 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 24 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 2 år 2024 ......... 40 

§ 25 Protokoll från pensionärsrådet den 16 september 2024 ............................................. 41 

§ 26 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden ............................................................................................................ 42 

ÖVRIGT ............................................................................................................................ 43 

§ 27 Nämndens frågor och information från förvaltningen ............................................... 43 

 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 4 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2 Anlägg en plaskdamm i lekplatsen Skallet i Norra Sköndal 

Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Kristina 

Kjäll om att anlägga en plaskdamm i lekplatsen Skallet i Norra Sköndal. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Kristina Kjäll att stadsdelsnämnden ska anlägga en 

plaskdamm i lekplatsen Skallet i Norra Sköndal.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-27. 

Dnr FAR 2024/635 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Tillgängligheten till våra förskolegårdar 

Svar på skrivelse från M, L och C 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet om tillgängligheten till våra förskolegårdar. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet att 

de kommunala förskolornas gårdar ska göras mer tillgängliga för allmänheten.  

 

Förvaltningen menar att förskolegårdarna redan idag är tillgängliga efter verksamhetstid. 

Förvaltningen hänvisar även till framtida planering i och med kommande lekvärdesriktlinjer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-09-02. 

Dnr FAR 2024/515 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation 

nedan. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 

 

- att bifalla förvaltningens förslag till beslut 

- att ge förvaltningen i uppdrag att se över hur man ska utforma förskolegårdarna så 

att de uppfattas och fullt ut kan utnyttjas som allmänna lekplatser 

 

Vi vill tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse. Vi ser positivt på att våra 

förskolegårdar idag till mestadels är tillgängliga för allmänheten, vilket idag är populärt. 

Våra förskolegårdar är en stor tillgång för den spontana leken i Farsta.  I sitt svar hänvisar 

förvaltningen till ett budgetuppdrag för 2024 om bland annat lekvärdesriktlinjer på stadens 

förskolegårdar. Detta uppdrag rör dock endast hur gårdarna ska utformas utifrån förskolornas 

ordinarie verksamhet och inte hur de bör integrera den spontana användningen. 

 

För att en förskolegård ska vara fullt ut ändamånsenlig även utanför ordinarie verksamhets 

öppettider behövs det exempelvis belysning, sittplatser, papperskorgar. Den behöver också 
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vara inbjudande för att stadens invånare ska förstå att det är en tillgänglig lekpark. Det räcker 

exempelvis inte med att en grind lämnas olåst, utan den behöver vara öppen. För att våra 

invånare ska kunna använda våra förskolegårdar utan att känna att de gör intrång behövs det 

tydliga riktlinjer för vilka åtgärder som behöver göras och hur förskolegården ska lämnas när 

den ordinarie verksamheten är över för dagen. 
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§ 4 Stöd till barn med NPF-diagnoser 

Svar på skrivelse från M och C 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Centerpartiet om stöd till barn med NPF-diagnoser. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden vill Moderaterna och Centerpartiet att förvaltningen 

redogör för förvaltningens stöd till barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar, NPF-

diagnoser.  

 

Kommunerna i länet och Region Stockholm har en överenskommelse (BUS) för att stödja 

barn i behov av särskilt stöd. Förvaltningens socialtjänst samarbetar med skolor i 

individuella ärenden. Skolor medverkar vid upprättande av individuella planer (SIP).  

 

Förvaltningen samarbetar också med utbildningsförvaltningen genom SSPF (skola, 

socialtjänst, polis, fritid) för brotts- och drogförebyggande arbete via strukturerade möten 

och gemensamma planer. Det finns flera möjligheter för familjer som inte har insatser via 

socialtjänsten att få stöd i dialogen med skolan av exempelvis fältassistenter, skolsocionomer 

och föräldrakoordinator. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-12. 

Dnr FAR 2024/516 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Stärkt skydd och stöd för socialtjänstens medarbetare 

Svar på skrivelse från L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Liberalerna om stärkt skydd och stöd för socialtjänstens medarbetare. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden beskriver Liberalerna att socialtjänsten ofta utsätts för 

hot. Partiet vill stärka skydd och stöd för socialtjänstens socialsekreterare. Många av de 

förändringar som krävs för att öka skyddet handlar om lagändringar, men det finns ändå 

möjlighet till kommunala åtgärder genom tillägg till gällande regelverk, exempelvis en 

policy om att alltid polisanmäla hot, samordnade stödinsatser för utsatta medarbetare och 

skyddsåtgärder.  

 

Vid hot mot medarbetare är det medarbetaren själv som polisanmäler, med stöd av chef, 

utifrån att det är den utsatte som blir målsägande. Förvaltningen polisanmäler alltid brott 

som inte riktar sig mot en specifik medarbetare. Vi har också en säkerhetssamordnare som 

rådfrågas vid hot- och våldssituationer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-22. 

Dnr FAR 2024/517 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Servicebostad i Farsta för personer med funktionsnedsättning enligt 

socialtjänstlagen 

Inriktningsärende 

 

BESLUT 

Farsta stadsdelsnämnd uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att fullfölja planeringen av en ny 

servicebostad för vuxna enligt socialtjänstlagen i kvarteret Farsta 2:1 på Färnebogatan i 

Farsta till en uppskattad hyreskostnad om 1,7 miljoner kronor per år. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar att öka antalet grupp- och servicebostäder i 

staden. Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret till socialnämnden. I 

stadens boendeplan konstateras brist på bostäder för personer med funktionsnedsättningar 

enligt LSS och socialtjänstlagen (SoL), och behovet förväntas öka. Vid en del av fastigheten 

Farsta 2:1 på Färnebogatan i Farsta planerar socialnämnden att beställa lokaler för en ny 

servicebostad, som stadsdelsnämnden kan hyra.  

 

Ett gemensamt förslag från socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen syftar till att 

fastställa vägledande principer och mål för planeringen och uppförandet av en servicebostad 

enligt SoL utifrån stadens funktionsprogram för bostäder med särskild service enligt SoL och 

LSS samt stödboende. Den planerade bostaden består av tolv lägenheter och en 

gemensamhetslokal för personal och omfattar totalt 564 kvm. 

 

Nettohyreskostnaden uppgår till 120 kronor per lägenhet per dygn. Under förutsättning av 

socialnämndens och stadsdelsnämndens beslut i detta ärende beräknas tillträde kunna ske 

under kvartal 1 år 2029. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-22. 

Dnr FAR 2024/540 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 Ny parkleksbyggnad och återöppnande av parklek i Fagerlidsparken 

Genomförandeärende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att hos fastighetsnämnden beställa ny 

parkleksbyggnad till Fagerlidsparken enligt fastighetskontorets offert. 

2. Under förutsättning av nämndens beslut ovan, samt att projektet kan genomföras, ger 

nämnden förvaltningen i uppdrag att 

 säga upp hyresavtalet för lokalen Morris för avflyttning i anslutning till att en ny 

parkleksbyggnad är inflyttningsklar 

 förbereda och genomföra återöppnande av parkleksverksamheten i Fagerlidsparken. 

 

Ärendet 

År 2019 beslutade stadsdelsnämnden att avveckla parkleken Fagerlid i Hökarängen. År 2023 

fick förvaltningen i uppdrag att utreda möjligheten att återöppna parkleken. Förvaltningen 

har hos fastighetskontoret beställt förslagshandlingar och hyresoffert för ny parkleksbyggnad 

till Fagerlidsparken.  

 

Fastighetskontoret har presenterat ett program för en ny parkleksbyggnad om drygt 200 kvm, 

samt en investeringskalkyl och hyresoffert. Under förutsättning att projektet beviljas bygglov 

beräknas parkleksbyggnaden vara klar för inflyttning i januari 2027.  

 

Den samlade projektkostnaden beräknas till cirka 14 mnkr, som tas ut i form av hyra. 

Hyreskostnaderna uppskattas till 1,2 mnkr per år vilket är 0,3 mnkr högre än 

fastighetskontorets tidigare uppskattning och i snitt 0,7 mnkr dyrare än den befintliga lokalen 

Morris. De tillkommande kostnaderna ryms inte inom nuvarande budget för 

verksamhetsområdet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-30. 

Dnr FAR 2024/651 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation 

nedan. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 
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Att bifalla förvaltningens förslag till beslut och därutöver anföra: 

 

Det är positivt att det skapas goda förutsättningar för barn och unga att för aktiviteter i 

utemiljö i Farsta. Vi ser dock för den här satsningen att de ekonomiska kostnader för den här 

satsningen ser ut att öka och med tanke på det ekonomiska läget i Farsta är det väldigt 

tveksamt att belasta stadsdelen på det här sättet.  

 

Om det ändå beslutas att genomföras vill vi uppmärksamma tidigare besöksstatistik för 

parklekar i Farsta. Det var inte länge sedan en parklek i Farsta som hade ytterst få besökare 

och ändå bemannades parkleken med två personal. Vi uppskattar att detta handlade om 

parkleken i Fagerlidsparken. 

 

Här är en stark rekommendation till majoriteten och stadsdelen: 

 

Upprätta en flexibel bemannings-överenskommelse som är behovsprövat utifrån antalet 

besökare i parkleken. I t.ex. november och februari kanske det inte är lika stort behov av 

bemanning som i maj och augusti.  

 

Om parkeken inte har besökare och personal inte uppfyller ett tydligt uppdrag vill 

Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna att dessa medel istället går till fler fältassistenter 

istället. Det är viktigt att kärnverksamheten i Farsta får bra förutsättningar att bedriva 

vetenskapligt påvisad effektnytta för de viktiga åtaganden som stadsdelen har. 
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§ 8 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Farsta föreningsråd om 

nationaldags- och midsommarfirande under åren 2025–2027 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden tecknar överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 

Farsta föreningsråd om nationaldags- och midsommarfirande under åren 2025–2027 enligt 

bilaga till tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 

Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 

partnerskap (IOP) med Farsta föreningsråd om nationaldags- och midsommarfirande under 

åren 2025–2027. Syftet med överenskommelsen är att upprätthålla gemensamma traditioner, 

skapa lokal stolthet, bryta ensamhet och skapa förutsättningar för möten och 

sammanhållning mellan invånare. Målet är att bidra till att bryta ensamhet, stärka kollektiv 

förmåga och öka känslan av trygghet. För att få kontinuitet och förutsägbarhet i 

verksamheten föreslås att överenskommelsen gäller i tre år. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-05-29. 

Dnr FAR 2024/466 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Konsthall C om Konst i 

förskolan under åren 2025–2027 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden tecknar överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 

Konsthall C om Konst i förskolan under åren 2025–2027 enligt bilaga till tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 

Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 

partnerskap (IOP) med Konsthall C om Konst i förskolan under åren 2025–2027. Syftet med 

överenskommelsen är att stärka barns tillgång till konst och kultur. Målet är att ge både 

pedagoger och barn nya perspektiv på konstnärligt skapande och metoder att diskutera 

estetik och normer utifrån barnens egna förutsättningar. För att få kontinuitet och 

förutsägbarhet i verksamheten föreslås att överenskommelsen gäller i tre år. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-21. 

Dnr FAR 2024/465 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Leif Söderström (SD) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 Förskoleundersökningen 2024 – brukarundersökning inom Farstas 

kommunala förskolor 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 2024 års brukarundersökning 

inom Farstas kommunala förskolor. 

 

Ärendet 

Stockholms stad genomför årligen en brukarundersökning i stadens alla förskolor och 

pedagogisk omsorg. Brukarundersökningen, kallad Förskoleundersökningen, syftar till att 

utveckla den pedagogiska kvaliteten i varje enskild förskola genom att inhämta 

vårdnadshavarnas synpunkter på kvaliteten.  

 

Förskoleundersökningen är ett av flera underlag i förvaltningens kvalitets- och 

utvecklingsarbete, både på enhets- och förvaltningsnivå. Vidare analys av resultaten görs 

inom respektive förskoleområde och behov av långsiktiga åtgärder tas upp i förvaltningens 

förslag till verksamhetsplan för nästa år, för att säkerställa hög kvalitet i förskolornas 

verksamhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-29. 

Dnr FAR 2024/639 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Brukarundersökning visar som förvaltningen påvisat att betyget för ”Tillgängligheten av 

förskolans ledning” har sjunkit. 

 

Att det finns en ansvarig chef i närheten är viktigt både för personalen, barnen och 

föräldrarna. Att man inte haft detta under en period leder till insikt i att man inte har 

förståelse för detta. 

 

På en förskola så händer det saker hela tiden som behöver hanteras utifrån många olika 

synvinklar. Om det då inte finns en ansvarig chef i närheten när något händer så kommer 

frågorna fördröjas och kanske inte hanteras alls. Detta leder till otrygghet hos personal och 

även hos föräldrar som inte vet vart de ska vända sig med frågor.  
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Som förälder kan man inte gå till personalen om man vill diskutera frågor som berör 

verksamheten utan det behöver vara någon som inte direkt arbetar med barnen och som även 

har ett ansvar för verksamheten. 

 

Förvaltningen pekar på att saken ska hanteras i de nya chefsriktlinjerna som tagits fram. Där 

tas det bland annat upp att antalet barn per chef ska begränsas. Förhoppningsvis leder det här 

till att föräldrarna känner en närmare kontakt med ansvarig personal i förskolan.  

 

Det handlar om våra barn och deras trygghet. Frågan är därför väldigt viktig att hantera snart. 
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§ 11 Brukarundersökning 2024 inom äldreomsorgens dagverksamhet 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 2024 års brukarundersökning 

inom äldreomsorgens dagverksamhet. 

 

Ärendet 

Stockholms stad utvärderar årligen insatser och service till invånarna genom brukarenkäter. 

Förvaltningen redovisar i detta ärende resultat av 2024 års brukarundersökning avseende den 

kommunala dagverksamheten i Farsta, som bedrivs på Edö. Undersökningen visar likt 

tidigare år på mycket goda resultat där brukarna är nöjda och trygga med verksamheten.  

 

Det pågår en omfattande ombyggnation i den fastighet där dagverksamheten bedriver sin 

verksamhet. Verksamheten har vid flertalet tillfällen på olika sätt påverkats av 

ombyggnationen under det gångna året. Förvaltningen vill därför lyfta fram årets goda 

resultat som särskilt aktningsvärt då det visar på verksamhetens och personalens förmåga att 

under särskilda omständigheter bibehålla en hög och god kvalitet på verksamheten. 

Resultatet av undersökningen används som en del i förvaltningens systematiska 

kvalitetsarbete och handlings- och åtgärdsplaner utarbetas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-06-26. 

Dnr FAR 2024/525 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 Revidering av stadsdelsnämndens riktlinjer för direktupphandling 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderade riktlinjer för 

direktupphandling för Farsta stadsdelsnämnd enligt bilaga till tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens riktlinjer för direktupphandling fastställdes den 11 april 2019. De 

behöver nu uppdateras, bland annat för att ligga i linje med stadens tillämpningsanvisning 

för direktupphandling.  

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till revidering som hänvisar till aktuella styr- och 

stöddokument. Det innehåller bland annat också ett nytt avsnitt om rutiner för hantering av 

offentlighet och sekretess. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-30. 

Dnr FAR 2024/658 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 Utseende av ombud att föra nämndens talan 

 

BESLUT 

Farsta stadsdelsnämnd ger Fredrik Karlsson fullmakt att, själv eller genom de ombud han 

ger fullmakt, föra nämndens talan i mål och ärenden som faller inom nämndens 

verksamhetsområde. Fullmakten gäller från den 1 oktober 2024. 

 

Ärendet 

Farstas förvaltningschef Gunilla Ekstrand tillträder som ny förvaltningschef vid Hässelby-

Vällingby stadsdelsförvaltning. Farstas avdelningschef för HR och ekonomi, Fredrik 

Karlsson, utses som tillförordnad förvaltningschef vid Farsta stadsdelsförvaltning i avvaktan 

på rekrytering av ny förvaltningschef. 

 

Förändringen innebär att stadsdelsnämnden behöver utse nytt ombud att föra nämndens 

talan, enligt kommunfullmäktiges reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 

stads nämnder (Kommunal författningssamling 2023:09 § 4). Förvaltningen föreslår att 

Fredrik Karlsson får ombuds rättigheter från den 1 oktober 2024. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-09-19. 

Dnr FAR 2024/696 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 Tertialrapport 2 år 2024 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2 år 2024. 

2. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till parkleksplan. 

3. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,4 miljoner kronor för faktiska kostnader för 

kommunalt bostadstillägg för personer med funktionsnedsättning (årsprognos). (Drift) 

4. Nämnden ansöker om budgetjustering om 3,9 miljoner kronor för avveckling/ 

omstrukturering av verksamhetslokaler. (Drift) 

5. Nämnden ansöker om budgetjustering om 2,0 miljoner kronor för bekämpning av 

invasiva arter inom stadsdelsområdet. (Drift) 

6. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till omfördelning av nycklade 

investeringsmedel om 0,5 miljoner kronor inom stadsmiljö från investeringsprojekt 

Reinvestering parkvägar till projekten Förnya badbryggor (Stockholm vid vatten) om 

0,2 miljoner kronor och till Byte fallskyddsunderlag på lekplatser om 0,3 miljoner 

kronor. 

7. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring) fastställs till ett belopp om 50 000 

kronor eller högre. 

 

Ärendet 

Tertialrapport 2 följer upp de mål och indikatorer som kommunfullmäktige har fastställt i 

stadens budget 2024. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete 

under perioden maj–augusti. Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas helt under året utifrån att 13 

av fullmäktiges 16 verksamhetsområdesmål beräknas uppnås helt, och tre delvis. 

 

Årsprognosen visar på ett underskott om 8 miljoner kronor för verksamhetsåret efter 

resultatöverföring från fond. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-09-12. 

Dnr FAR 2024/248 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag.  

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation 

nedan. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 
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Reservation  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD) 

 

Att bifalla förvaltningens förslag till beslut och därutöver anföra: 

 

Att arbetet i Farsta stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i Moderaternas, Liberalernas och 

Centerpartiets gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, trygg, 

hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald av människor, företag och 

föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 

stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen 

framtid och förverkliga sina drömmar.  

 

I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 

och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 

söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade 

och de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga 

och rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare 

är en del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 

fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 

 

Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 

problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 

problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 

politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär 

och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 

 

Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 

diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 

genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 

staden och som begränsar människors frihet. 

 

Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 

fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 

verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 

någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om.  

 

De i Farsta fortsatta låga skolresultaten för placerade barn är särskilt allvarligt eftersom 

utbildning är en avgörande faktor för framtida möjligheter och social inkludering. Barn som 

är placerade har ofta redan en sårbar situation med trauma eller otrygghet, vilket kan försvåra 

deras inlärning. Om deras skolprestationer försämras riskerar de att hamna i en negativ spiral 

av misslyckanden, vilket kan påverka deras självförtroende, psykiska hälsa och framtida 

arbetsmöjligheter. Utan adekvat stöd och utbildning löper dessa barn större risk för 

arbetslöshet, fattigdom och social utslagning, vilket gör problemet till en akut fråga. Vi ser 

positivt på att projektet med skolsamordnare äntligen har kommit på plats och hoppas att det 

kan ge resultat. 
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Vi ser tyvärr att förtroendet för Farsta stadsdelsnämnd enligt senaste brukarundersökningen 

är lågt. Det är tråkigt eftersom det kan leda till minskat engagemang från medborgarna. När 

invånarna känner sig osäkra på nämndens förmåga minskar det också deras 

samhällsengagemang. Resultatet sticker inte ut emot övriga staden, men vi får hoppas att fler 

än 33 procent känner förtroende för nämndens och förvaltningens arbete. Detta visar hur 

pass viktig förvaltningens kommunikation och transparens är och där har vi ett fortsatt stort 

förtroende för att förvaltningen gör ett gott arbete.  

 

Ett orosmoln vi ser är de fortsatt låga trygghetssiffrorna. Endast 71%, i något lägre grad män, 

känner sig trygga i Farsta. I början av mandatperioden utlovades det mer pengar för 

förebyggande insatser till stadsdelsnämnderna, som en ersättning för de ordningsvakter som 

togs bort. Tyvärr så kan vi inte se att dessa pengar gått till någon ambitiös expansion av 

nämndens förebyggande åtgärder. I rapporten presenterar förvaltningen flera lovande 

satsningar och projekt vi ser positivt på, men det handlar knappast om någon expansion i den 

grad som det talades om.   
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 15 Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden om ensamkommande 

barn och unga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden om 

ensamkommande barn och unga. 

 

Ärendet 

Nuvarande riktlinjer för handläggning av ärenden som gäller ensamkommande barn och 

unga är från 2012 och behöver uppdateras för att överensstämma med gällande lagar och 

aktuellt regelverk. Riktlinjerna ska säkerställa rättssäkerhet och likabehandling i staden 

gällande utredning, bedömning och tillgång till erbjudna insatser. Riktlinjerna erbjuder ett 

konkret stöd i det dagliga arbetet och innehåller viss grundläggande information. I förslaget 

till nya riktlinjer finns tydligare hänvisningar till föreskrifter, allmänna råd och handböcker 

för att underlätta för fördjupad information.  

 

En ny socialtjänstlag förväntas träda i kraft i juli 2025. Socialnämnden bedömer dock att den 

inte kommer att påverka handläggningsprocessen gällande målgruppen ensamkommande 

barn och unga i någon betydande omfattning.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till revideringen och uppskattar att riktlinjerna blir mer 

användarvänliga. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-12. 

Dnr FAR 2024/528 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige har stadsledningskontoret arbetat fram ett förslag till 

Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna. Syftet med programmet är att ge 

alla stadens nämnder och bolagsstyrelser vägledning i arbetet med att säkerställa de 

mänskliga rättigheterna. Målet är att Stockholms stad är en öppen, jämlik och jämställd stad, 

fri från alla former av diskriminering och rasism.  

 

Det är bra att Stockholms stad antar ett nytt styrdokument som kan förstärka och utveckla de 

ordinarie processerna samtidigt som det skapar en långsiktigt hållbar struktur för arbetet med 

att säkra de mänskliga rättigheterna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-13. 

Dnr FAR 2024/530 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Stockholm ska vara en stad där man kan leva i trygghet och frihet. Vi välkomnar därför att 

staden får ett mer samlat program för att säkerställa den visionen om allas människors lika 

värde och grundläggande rättigheter. Arbetet med att förverkliga dessa rättigheter får dock 

inte innebära att vissa grupper i samhället faller mellan stolarna. Vi ser en växande 

antisemitism i världen, Sverige och Stockholm vilket måste tas på allvar. Det judiska 

fotavtrycket har bidragit till det Stockholm vi känner i dag men judiska föräldrar vittnar om 

rädsla för att deras barn ska bli måltavlor för hot och våld idag. Rädslan har lett fram till att 

få unga judar i dag vågar bära judiska symboler. Den oron har politiken ett ansvar för att ta 

på allvar. Det har konstaterats i statliga utredningar att den judiska minoriteten i Sverige i 

minst utsträckning får sina rättigheter tillgodosedda av kommuner och regioner, det är 
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allvarlig kritik. När Stockholm nu får ett samlat program för de mänskliga rättigheterna som 

ska gälla för samtliga nämnder och bolagsstyrelser är det av största vikt att den judiska 

minoritetens verklighet i Stockholm inte åsidosätts.  

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 

 

I Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna omtalas antisemitismen kort och 

endast en gång. 

 

Hatbrott med antisemitiska motiv rör sig oftast om hets mot folkgrupp, och förekommer i 

såväl digital som fysisk miljö där områden med stor invandring från Mellanöstern utmärkt 

sig negativt. Efter terrorattacken mot Israel den 7e oktober 2023,  har antisemitismen blivit 

mer organiserad och sker nu fullt öppet på ett flertal platser i Sverige och inte minst på 

Stockholms gator och torg. 

 

Demonstrationståg från Palestina- och Vänsterrörelsen skanderar vecka efter vecka, för 

Israels utplåning “from the river to the sea”. Detta är en skamfläck för demokratin och 

Stockholm som Sveriges huvudstad.  

 

Den judiska minoritetens befolkning lever numera med rädsla under uppenbart hotfulla 

förhållanden, detta måste få ett slut och de aktörer som bedriver denna antisemitiska 

hatpropaganda, ska ställas inför rätta. 

 

Det är anmärkningsvärt att Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna inte 

mer ingående adresserar den nu så uppenbara antisemitismens ökade utbredning.  

 

Programmet ska motverka rasism och skydda de nationella minoriteternas rättigheter, vilket 

nu inte är fallet, då Judar inte längre kan röra sig fritt utan fruktan i Stockholm stad. 
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§ 17 Stockholms stads program för stöd till anhöriga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till Stockholms stads program för stöd till anhöriga. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige har socialnämnden och äldrenämnden utarbetat ett 

förslag till nytt program för stöd till anhöriga. I förslaget beskrivs att stadsdelsnämnderna ska 

erbjuda ett basutbud av generella insatser i form av information, anhöriggrupper och 

vägledande samtal.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget och anser att det är tydligt och inkluderar fler aspekter, 

vilket kan bidra till vidareutveckling av anhörigstödet i linje med omställningen till god och 

nära vård. Förutom det föreslagna basutbudet ser förvaltningen även ett behov av stödjande 

samtal. Det är också viktigt med kompetensutveckling och annat stöd från 

socialförvaltningen och äldreförvaltningen till stadsdelsförvaltningarna. Anhörigkonsulenters 

och anhörigombuds roller behöver konkretiseras. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-07-01. 

Dnr FAR 2024/549 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se 

Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 

 

1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 

2. Att föreslå kommunfullmäktige att utreda och implementera en central, oberoende 

kanal för anhöriga att framföra 

synpunkter och klagomål. 

3. Att därutöver anföra följande 
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Stockholms stads program för stöd till anhöriga har reviderats och förslag på nytt program 

har tagits fram. Nya anhöriggrupper har definierats såsom barn t.ex. vilket är bra, då dessa 

bör hanteras efter sina behov. Det framkommer att det finns fortsatta utmaningar med 

likvärdigheten i stadsdelsförvaltningarna. Samverkan är en framgångsfaktor. 

 

Moderaterna har efterfrågat en central oberoende instans för anhöriga för att kunna få hjälp 

vid klagomål och för att stödja och lämna synpunkter. Detta då det är svårt för anhöriga att 

veta var man ska vända sig. Detta rimmar väl med vad Sweco skriver i sin utvärdering. 

Anhörigstödet har utvecklats men programmet saknar en sammanhållen strategi för 

uppföljning och utvärdering. Detta kan bidra till mer effektivare och likvärdiga stödinsatser i 

hela staden samt en kunskapsbank med förbättringsområden. 
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§ 18 Motion M om bättre förutsättningar för elsparkcyklar 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av en motion från Dennis Wedin, Moderaterna, om bättre förutsättningar för 

elsparkcyklar. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Dennis Wedin (M) att Stockholms stad vidtar 

åtgärder som gör elsparkcyklar som transportmedel så användarvänliga som möjligt. 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige ger trafiknämnden i uppdrag att anpassa stadens 

regelverk för att likabehandla cykel och elsparkcykel i fråga om hastighetsbegränsningar. 

Fullmäktige bör också ge trafiknämnden i uppdrag att förlänga tillståndet för 

elsparkcykelföretag till ett år, istället för dagens sex månader.  

 

Förvaltningen anser att elsparkcyklar är en del av stadens mobilitetslösningar och att det är 

positivt med åtgärder som gör elsparkcyklarna mer användarvänliga och tillgängliga även i 

ytterstaden. Förvaltningen ser det som särskilt viktigt att elsparkcyklar inte inverkar negativt 

när det gäller säkerhet och åverkan i naturområden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-06-27. 

Dnr FAR 2024/393 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Olof Peterson m fl (M) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Rikard Werge (L) och Christer 

Eriksson (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 

 

1. Att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra: 

 

Det ska vara enkelt att ta sig fram i Stockholm – inte minst på klimatsmarta och yteffektiva 

sätt. Mikromobiliteten fyller därför en viktig roll i stockholmstrafiken och är dessutom 
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mycket uppskattad av många användare. Det är av yttersta vikt att politiken bidrar till att 

underlätta för företagen att anpassa sig till och trivas i stadens och trafikens miljö. 

 

Moderaterna välkomnar de förbättringar som kommit till vad gäller långsiktighet och 

förutsägbarhet för aktörerna med anledning av trafiknämndens beslut från 23 maj tidigare i 

år. Moderaterna står bakom vad bland andra trafikkontoret skriver om att öka säkerheten på 

gågator och torg där det rör sig mycket gångtrafikanter 

 

Men vi tror att det finns mer att göra, exempelvis vad gäller att se till att också privata 

elsparkcyklar och cyklister uppfyller dessa krav. Det kan handla om tydligare skyltning eller 

på vissa platser även gupp eller markeringar. Dessutom ser vi ett växande behov av att bättre 

skyltning vid övergångsställen över cykelbanor där många fotgängare upplever det osäkert 

att korsa i inte minst rusningstrafik. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 30 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Motion M om att inrätta en central oberoende instans för äldre och 

anhöriga att kunna lämna individuella synpunkter och klagomål inom 

äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på en motion från Anette Hellström, Moderaterna, om att inrätta en central oberoende instans 

för äldre och anhöriga att kunna lämna individuella synpunkter och klagomål inom 

äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

Anette Hellström (M) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att staden utreder att det 

inrättas handläggare centralt inom äldrenämnden för hantering av synpunkter och klagomål 

inom äldreomsorgen. Motionären menar att i stadens nuvarande process för synpunkter och 

klagomål är hanteringen och återkopplingen i vissa fall bristfällig.  

 

Förvaltningen anser att den process för hantering av synpunkter, klagomål och avvikelser 

som är etablerat inom staden är ändamålsenlig. Även de oberoende instanser som är inrättade 

för att hantera klagomål samt utföra inspektion och tillsyn anses tillräckliga. Förvaltningen 

gör därför bedömningen att resurser inte bör läggas på inrättande av en särskild funktion 

inom äldreförvaltningen för detta ändamål.  

 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd anser också att redan etablerade instanser för synpunkts- 

och klagomålshantering inom äldreomsorgen är ändamålsenliga och tillräckliga. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-28. 

Dnr FAR 2024/524 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Rikard Werge (L) och 

Christer Eriksson (C). 

 

Olof Peterson m fl (M) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M) och Leif Söderström (SD). 

 

1. Att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen 
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2. Att därutöver anföra: 

 

I de flesta kommuner och även i Stockholm stad finns ingen central oberoende instans som 

har till uppgift att stödja och hjälpa brukare samt anhöriga inom äldreomsorgen om de vill 

lämna synpunkter eller klagomål. 

Klagomål ska kunna lämnas när det gäller materiella skador, ej utförda tjänster samt 

omvårdnadsmissar/skador. 

 

I regionen finns patientnämnden men de hanterar bara frågor inom regionens verksamhet. 

 

Förslaget ger äldre och anhöriga en möjlighet att få hjälp med sina synpunkter eller klagomål 

när inga förbättringar sker och vid avsaknad av återkoppling från respektive utförare eller 

stadsdelsförvaltning.  

 

Genom detta förslag får man även fram statistik och kan göra uppföljning på de synpunkter 

och klagomål som äldre och anhöriga valt att lämna in när de inte fått hjälp. Detta bidrar till 

en kunskapsbank med förbättringsområden som kan genomföras för att få Sveriges bästa 

äldreomsorg.  

 

Moderaterna vill att Stockholms stad utreder att det inrättas handläggare, centralt, inom 

äldreförvaltningen så att det blir enklare att lämna synpunkter och klagomål inom 

äldreomsorgen och vara garanterad återkoppling. Handläggarens uppgifter ska tillvara ta och 

framföra brukarens rättigheter till respektive utförare samt ha behörighet att skriva avvikelser 

där så krävs. 
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§ 20 Motion M om modellen Backa barnet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av en motion från Andréa Hedin, Moderaterna, om modellen Backa barnet. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige skriver Andréa Hedin (M) att det är avgörande att 

trenden med den omfattande rekryteringen av barn och unga till organiserad brottslighet 

bryts. De arbetssätt som utvecklas för att möta dessa samhällsutmaningar måste vara 

effektivare än hur vi arbetar idag. Därför föreslår hon att man inför en pilot med Backa 

barnet som är en gemensam arbetsmodell för skola, socialtjänst, hälso- och sjukvård och 

polis, men som även kan inkludera andra aktörer. Syftet är att samarbeta kring barn i behov 

av samordnat stöd och säkerställa barnets rättigheter.  

 

Förvaltningen håller med om vikten av ett samordnat stöd för barn och unga inom 

socialtjänsten. Vi utvärderar kontinuerligt arbetssätt och anpassar oss nu till den nya 

socialtjänstlagen som väntas träda i kraft nästa år. Införandet av Backa barnet-modellen 

skulle kräva stora strukturella förändringar. Därför behöver modellen först studeras och 

analyseras innan ett eventuellt införande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-29. 

Dnr FAR 2024/401 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Rikard Werge (L) och 

Christer Eriksson (C), liksom Leif Söderström (SD). 

 

Olof Peterson m fl (M) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M) 

 

1. att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen i sin helhet.  

2. att därutöver anföra 

 

Socialtjänstens arbete behöver ständigt utvecklas och nya arbetssätt prövas för att nå barn 

och unga. Det finns många goda exempel på framgångsrika lokala arbetssätt inom 
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socialtjänsten i stadens stadsdelar men arbetet ser olika ut och det saknas en övergripande 

modell för att inkludera fler aktörer. Backa barnet är en modell som har implementerats i 

flera kommuner runt om i Sverige med goda resultat. Modellen sätter barnet i centrum och 

inkluderar de aktörer som skulle kunna stötta just det barnet utifrån det individuella behovet.  

 

Det finns ett grundläggande samhällskontrakt som måste värnas i Sverige och i Stockholm, 

innebärande att den som är i behov av samhällets stöd ska också få det, detta gäller i 

synnerhet barn och unga. Det finns flertalet exempel i närtid där detta inte tillgodoses i 

Stockholm, senast exemplifierat i socialtjänstinspektörernas rapport om 

förhandsbedömningar för barn mellan 0-12 år. Av de barn mellan 0-12 år som kom till 

socialtjänstens kännedom under 2023 genom orosanmälningar gick en femtedel av 

anmälningarna inte vidare till utredning. Detta trots att omständigheterna är så pass allvarliga 

att vidare utredning borde ha skett. 

 

Att bara vart fjärde barn kom till tals i utredningar som rör dem är också allvarligt. 

Barnsamtal sker inte i den utsträckning de borde trots att vi vet att socialtjänstens 

bedömningar blir säkrare och att barnens behov framkommer tydligare när deras röst också 

hörs. Det finns flera fall där allvarliga anmälningar skrivits av med ett enda samtal som 

grund och där barnets berättelse helt saknades. Barn som lever i en utsatt situation löper 

mycket högre risk för kriminalitet eller andra destruktiva beteenden senare i livet. Denna 

verklighet rimmar illa med stadens lagstadgade ansvar för de brottsförebyggande arbetet, den 

nya socialtjänstlagen och andra lagar, så som barnkonventionen. 

 

Backa barnet-modellens gemensamma grund, språk och terminologi skapar förutsättningar 

för parterna att tillsammans tillgodose barns rättigheter, uppmärksamma och bedöma barns 

behov och hjälpa varje barn på ett likvärdigt sätt. Samma lokalpolisområde kan behöva ha 

två helt olika arbetssätt, beroende på vilken kommun det berör, psykiatri och vården kan ha 

lokala samarbeten med kommunen på den ena platsen men vara helt bortkopplad i en annan. 

Så kan det inte fortsätta och vi behöver ha ett gemensamt arbetssätt. Här kan modellen Backa 

barnet vara en väg framåt som bör prövas i Stockholm.  
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§ 21 Motion L om att utveckla de skolsociala teamen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av en motion från Jan Jönsson, Liberalerna, om att utveckla de skolsociala 

teamen. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige beskriver Jan Jönsson (L) att Liberalerna vill 

vidareutveckla de skolsociala teamen så att de får en tätare koppling till utredningsenheterna 

inom socialtjänstens myndighetssida. Partiet vill också att teamen ska arbeta bredare med 

mer än skolfrånvaro, exempelvis beteenden som på andra sätt är svåra för skolor att hantera 

själva och som skapar oro i lärandemiljön.  

 

Förvaltningen håller med om vikten av de skolsociala teamens arbete och samarbetet mellan 

dem och utredande socialtjänst. Men det är viktigt med en tydlig skiljelinje mellan 

socialtjänstens och skolans uppdrag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-28. 

Dnr FAR 2024/415 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22 Motion L om att Stockholm ska gå före med införandet av metoden TFCO 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av en motion från Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén, Liberalerna, om att 

Stockholm ska gå före med införandet av metoden TFCO. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (L) att staden 

ska införa en evidensbaserad modell som kallas Treatment Foster Care Oregon (TFCO) som 

alternativ till låst institution vid placering av barn och unga. Staden behöver då samarbeta 

med forskare för kontinuerlig utvärdering, och även utreda hur stöd och ersättningsnivåer 

kan utformas för att öka antalet familjehem med särskilt fokus på äldre barn.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att staden ska erbjuda TFCO. Vi ser även vissa 

svårigheter, bland annat vid placeringar utanför Stockholmsområdet och när det gäller 

praktiska och ekonomiska förutsättningar. Förvaltningen arbetar idag tillsammans med 

lärosäten och forskare, liksom med forsknings- och utvecklingsfrågor, för att åstadkomma ett 

mer kunskapsbaserat arbetssätt. Detta är även i linje med den nya socialtjänstlagen som 

förväntas träda ikraft den 1 juli 2025. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-30. 

Dnr FAR 2024/527 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Rikard Werge (L) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Rikard Werge (L) 

 

Förvaltningen redovisar ett väldigt bra svar på remissen och vi förstår att Farsta ligger långt 

fram i dessa frågor. Metoden TFCO (Treatment Foster Care Oregon), som rekommenderas 

av Socialstyrelsen och används framgångsrikt i bland annat Norge och Danmark, med 

förstärkta familjehem som kan bli en alternativ och bättre metod än institutionsplacering hos 

SiS. Metoden är både billigare och har visat sig mer effektiv än placering på institution.  

 

De utmaningar och hinder som Farsta stadsdelsförvaltning beskriver i tjänsteutlåtandet 

handlar om praktiska och ekonomiska förutsättningar. Vi i Liberalerna vill att Farsta 

stadsdelsförvaltning bidrar till att skapa förutsättningar för att kunna tillämpa denna metod 
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även om det idag finns svårigheter för att kunna tillämpa metoden TFCO. Vi uppskattar att 

förvaltningen ser värdet med kunskapsbaserade arbetssätt och hoppas att kopplingen till 

forsknings- och utvecklingsfrågor kan fortsätta att etableras i Farsta, Stockholm och Sverige. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 37 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 Detaljplan för del av fastigheterna Farsta 2:1 m.fl., område vid 

Filipstadsbacken i stadsdelarna Larsboda och Farsta strand 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen av förslag till detaljplan för del av 

fastigheterna Farsta 2:1 m. fl., område vid Filipstadsbacken i stadsdelarna Larsboda och 

Farsta strand. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

a) De föreslagna huskropparna på Filipstadsbacken är för höga. Det saknas en 

fullständig riskanalys som utvärderar höjden på husen. De nya husen kommer även 

att innebära ett omotiverat ingrepp i stadsbilden samt skugga befintliga hus.  

b) Husen är placerade alldeles för tätt, vilket medför betydande insyn. 

c) Att stadsbyggnadsnämnden återremitterar planen så att relevanta synpunkter blir 

adekvat belysta. Det är viktigt att åsikter och synpunkter och kunskap från de som 

redan bor i området vägs in vid planering av ny bebyggelse. Det är också viktigt att 

man ser till att processen går rätt till, på alla nivåer. 

d) I planen tas natur- och parkmark med höga värden i anspråk. Det finns inte heller 

någon kompensation för grönyteanspråk i ärendet. Då detta inkräktar på värdefull 

natur vill vi att ärendet skrivs om så att natur- och parkmarken skyddas utan att 

någon bebyggelse kommer ske där. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för fastigheterna Farsta 2:1 m. 

fl., området vid Filipstadsbacken i stadsdelarna Larsboda och Farsta. Förslaget syftar till att 

möjliggöra bostäder i flerbostadshus, en förskola och lokaler för centrumändamål, park, 

natur och gata. Förslaget innehåller cirka 710 bostäder. Planen möjliggör ny bebyggelse med 

lamellbyggnader och punkthus som huvudsakligen placeras utmed gatorna Filipstadsbacken 

och Brattforsgatan. Bebyggelsens skala varierar mellan fem våningar med en indragen 

våning i planområdets lägre belägna delar och tretton våningar i dess högsta delar.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till tillkommande bostäder i detta kollektivtrafiknära läge 

men påpekar att natur- och parkmark med höga värden tas i anspråk. Förvaltningen har också 

synpunkter på husens placering i förhållande till parkmark, skyfallshanteringen och avsaknad 

av beskrivning av grönytekompensation. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-29. 

Dnr FAR 2024/592 

 

Förslag till beslut 

Niklas Aurgrunn m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se 

punkt 2 vid BESLUT ovan. I detta instämde Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C). 
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Olof Peterson m fl (M) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och 

lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Sammanträdet ajournerades en kort stund för överläggningar mellan partierna. 

 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 

 

Reservation  

Olof Peterson m fl (M) 

 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

2. Att stadsdelsnämnden föreslår stadsbyggnadsnämnden att återremittera ärendet med 

hänvisning till vad som anförs nedan. 

 

Vi är i grunden positiva till att det byggs i området men ställer oss kritiska till delar av den 

föreslagna bebyggelsen. Framför allt byggnationen uppe på Filipstadsbacken ger en alldeles 

för tät bebyggelse. Ett så pass stort ianspråktagande av natur- och parkmark förstör områdets 

trivsel och skadar ett av områdets bättre grönområden. För oss är det viktigt att man bevarar 

Farstas gröna oaser som ger en stor livskvalité för de boende. 

 

Kommunikationsmässigt så är platsen bra lämpad för bostäder då det ligger i nära anslutning 

till både pendeltåg och tunnelbana, men parkeringssituationen blir alldeles för undermålig. 

Parkeringarna på Filipstadsbacken går från 164 till 58 platser vilket innebär att nästan två 

tredjedelar av parkeringsmöjligheterna försvinner. Detta är en radikal förminskning som 

kommer ha stora konsekvenser för de som bor i området.  

 

Förslaget till byggnation bör tänkas om och förändras kraftigt för att man inte ska försämra 

för de som redan bor i området. 

 

Reservation 

Leif Söderström (SD) 

 

Sverigedemokraterna yrkar avslag på detaljplaneförslaget och anför därutöver följande: 

 

Områden ska inte förtätas till den grad att livskvaliteten försämras och brist skapas på 

grönområden, för såväl människor som djur. Ny bebyggelse ska tas fram i samklang med 

befintliga byggnader och mötespunkter i märkesbyggnader ska respekteras och framhävas. 
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Stockholm behöver en tillräcklig byggtakt för att säkerställa stadens åtaganden genom 

Stockholmsförhandlingen och Sverigeförhandlingen, men exploateringen måste ha fler 

värden än att bara skapa fler bostäder och arbetsplatser.  

 

När Stockholm växer så ska det tjäna staden långsiktigt. Stadsbyggnaden måste tydligare 

demokratiseras så att ny bebyggelse får ett högt folkligt stöd och gör Stockholm bättre, även 

ur befintliga invånares synvinkel. För att detta ska vara möjligt måste mer 

medborgarinflytande ges tidigare i processerna, innan stadsbyggnadskontor eller exploatörer 

investerat för mycket för att kunna vara inlyssnande. 

 

Ovanstående speglar vår principiella inställning till förtätning och nybyggnation och utgör 

grunden för vårt sedan tidigare publicerade ställningstagande på stoppabygget.se för ärendet, 

samt  kommande beslut i kommunfullmäktige, när så blir aktuellt. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 24 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 2 år 

2024 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

IVO för kvartal 2 år 2024 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt 28 f § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och 16 kap 6 f § 

socialtjänstlagen (SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till tillsynsmyndigheten 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de gynnande beslut om insats enligt LSS och 

bistånd enligt SoL som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Samtidigt rapporteras 

de beslut från förra redovisningstillfället som har verkställts eller avslutats av annan 

anledning. Rapporteringen ska även innehålla information om det huvudsakliga skälet till att 

beslutet inte har kunnat verkställas i tid.  

 

Förvaltningen har för kvartal 2 rapporterat sex ej verkställda beslut om insats enligt LSS och 

tolv ej verkställda beslut om bistånd enligt SoL inom äldreomsorgen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-08-23. 

Dnr FAR 2024/611 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 25 Protokoll från pensionärsrådet den 16 september 2024 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 16 september 2024 till 

handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 26 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 

övriga anmälningsärenden till handlingarna. 

 

Ärendet 

 

 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2024-07-01: Renovering av trappor. Genomförandebeslut efter inriktningsbeslut i 

verksamhetsplan 2024. Dnr FAR 2024/550. (8:13) 

2. 2024-07-04: Förlängning av ramavtal med People Productions Sweden AB om 

pedagogiska bemanningstjänster inom förskolan. Dnr FAR 2024/277. (8:11) 

3. 2024-08-14: Resa i tjänsten till Åland den 13 september 2024 för tjänstepersoner vid 

förebyggande enheten, avdelningen för äldreomsorg. Dnr FAR 2024/612 (9:18) 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2024-09-04. 

Dnr FAR 2023/949 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 27 Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Frågor om skolsociala team (bilaga) 

Rikard Werge (L) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 

 

 Seniorverksamheten har anordnat en Finlandskryssning som var mycket populär. 70 

personer deltog, varav flera var nya besökare för verksamheten. 

 

 LLS- verksamheterna har sökt och beviljats medel för studieresa från 

socialförvaltningen för att få inspiration från Göteborg, som ligger i framkant vad 

gäller målgruppsinflytande, digitalisering och användande av välfärdsteknik inom 

funktionshinderområdet. Under september genomfördes studieresan. Man fick med 

sig många nya insikter och perspektiv som kommer att vara till nytta för oss i vårt 

fortsatta utvecklingsarbete. 

 

 Under två veckor i början av höstterminen genomfördes de så kallade 

Tillsammansdagarna för de nyblivande 7-klassarna i området. Under 

Tillsammansdagarna får de eleverna träffa polisen, fältassistenter, 

ungdomsmottagning, fritidsledare, personal från kyrkan och skolpersonal i syfte att 

få en introduktion till viktiga aktörer i området under tonårstiden. Dagarna äger rum 

på närmaste fritidsgård för att ungdomarna också ska få bekanta sig med den.  

 

 Söndag den 15 september genomfördes Föreningarnas dag på Farsta gård. 

Stadsdelsförvaltningen stod som arrangör tillsammans med Farsta föreningsråd, och 

förvaltningens kultursekreterare deltog. Aktiviteten riktade sig till både föreningar 

och allmänhet i området som är nyfikna på stadsdelsområdets föreningar. 

Uppslutningen var god och ett 20-tal föreningar deltog. Stämningen var god och 

evenemanget mycket uppskattat.  

 

 Onsdag den 18 september genomfördes den tredje trygghetsträffen i Farsta strand. 

Träffen hölls i Regnbågsparken och bjöd bland annat på en kulturföreställning för 

hela familjen. Utöver förvaltningen deltog Familjebostäder, polisen, Stockholms 

Stadsmission och Svenska kyrkan.  

 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

26 SEPTEMBER 2024 

SIDA 44 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

Det här är Gunilla Ekstrands sista nämndsammanträde i Farsta, innan hon tillträder posten 

som förvaltningschef i Hässelby-Vällingby den 1 oktober. Gunilla tackade nämnden för ett 

mycket gott och givande samarbete. Ordföranden överlämnade en bukett blommor och 

framförde nämndens varma tack till Gunilla för ett mycket professionellt och uppskattat 

engagemang och ledarskap. Även majoritetspartierna och Sverigedemokraterna framförde 

varma tack och överlämnade blommor. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


